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REVISTA PRESEI 

 

 

 Senat/plen: Modificarea Codului de procedură penală - marţi, pe ordinea de 

zi; maximum 120 de zile pentru pronunţarea sentinţei şi motivare 

Senatul ar putea dezbate şi vota marţi, în calitate de prim for sesizat, propunerea 

legislativă de modificare a Codului de procedură penală (Cpp), în acord cu decizia 

CCR din 7 aprilie, potrivit căreia hotărârea judecătorească trebuie să fie motivată la 

data pronunţării. 

 

Propunerea legislativă, care a intrat pe 28 aprilie în circuitul parlamentar, este 

iniţiată de senatorii Anca Dragu (USR-PLUS), Alina Gorghiu şi Iulia Scântei 

(PNL) şi deputatul Ioan Cupşa (PNL). 

 

Comisia juridică a acordat, săptămâna trecută, proiectului de act normativ raport de 

admitere cu amendamente, astfel că, de la încheierea procesului, judecătorii au la 

dispoziţie, în cazuri excepţionale, maximum 120 de zile (faţă de 90 de zile cât 

prevedea propunerea legislativă în forma iniţiatorilor sau 30 de zile - forma în 

vigoare a Cpp) pentru pronunţarea sentinţei şi motivarea hotărârii lor. 

 

"Deliberarea, redactarea şi pronunţarea hotărârii se fac într-un termen de maximum 

60 de zile de la închiderea dezbaterilor. În cazuri temeinic justificate, dacă 

deliberarea, redactarea şi pronunţarea hotărârii nu pot avea loc în termenul 

prevăzut, instanţa poate amâna succesiv pronunţarea, fiecare amânare neputând 

depăşi 30 de zile. În toate cazurile, deliberarea, redactarea şi pronunţarea hotărârii 

nu pot avea loc mai târziu de 120 de zile de la închiderea dezbaterilor", prevede 

amendamentul. 

 

Legea în vigoare prevede un termen de maxim 15 zile, iar proiectul USR PLUS 

propunea un termen de maximum 30 de zile. 
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Prin propunerea legislativă au fost reglementate şi situaţiile în care judecători, 

membri ai completului, sunt împiedicaţi (de exemplu, prin pensionare) să semneze 

motivarea hotărârii. 

 

"Dacă vreunul dintre membrii completului de judecată este împiedicat să semneze, 

hotărârea se semnează în locul acestuia de preşedintele completului. Dacă şi 

preşedintele completului este împiedicat a semna, hotărârea se semnează de 

preşedintele instanţei", se mai arată în propunerea legislativă. 

 

Preşedintele Senatului, Anca Dragu, a afirmat că varianta unei propuneri 

legislative pentru modificarea Codului de procedură penală care să fie în acord cu 

decizia CCR a fost aleasă în locul unui proiect al Ministerului Justiţiei pentru a da 

un semnal că actul normativ este asumat în coaliţia de guvernare. 

 

Ministrul Justiţiei, Stelian Ion, a apreciat că proiectul de act normativ oferă "o nouă 

viziune asupra drepturilor justiţiabililor". 

 

"Este de aşteptat ca la început să fie o perioadă mai grea la motivarea dosarelor, 

dar pe măsură ce vor fi soluţionate cât mai multe dosare, vor intra într-o 

normalitate şi din punct de vedere al respectării dreptului la apărare, consider că 

este un pas înainte. (...) Semnalele care au venit din partea magistraţilor, 

judecătorilor Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, judecătorilor curţilor de apel, 

tribunalelor, din partea CSM au fost unanime şi anume că un termen maximal de 

90 de zile ar conduce mai degrabă la o calitate redusă a soluţiilor, graba cu care s-

ar putea pronunţa aceste soluţii date pe fond ar putea să impieteze asupra calităţii. 

(...) Şi s-a ajuns la o situaţie de echilibru - 120 de zile, în situaţii excepţionale", a 

afirmat Stelian Ion, după dezbaterile din Comisia juridică a Senatului.  

 (Sursa: Agerpres) 
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 De Ziua Presei, Facultatea de Jurnalism și Științele Comunicării, 

AGERPRES și MediaSind relansează Proiectul ReStart pentru un jurnalism 

de calitate! 

Astăzi, 3 mai 2021, de Ziua Mondială a Libertății Presei, Facultatea de 

Jurnalism și Științele Comunicării (Universitatea din București), Agenția 

Națională de Presă AGERPRES și Sindicatul Român al Jurnaliștilor 

MediaSind au relansat oficial Proiectul ReStart - pentru un jurnalism de 

calitate, prin încheierea unui  Acord de parteneriat. Documentul a fost semnat de   

directorul general al ANP AGERPRES, Claudia Viorica Nicolae, decanul  

Facultății de Jurnalism și Științele Comunicării, Antonio Momoc, și de 

Președintele Sindicatului Român al Jurnaliștilor MediaSind, Cristinel Godinac,  și 

se adresează studenților care doresc să se implice în promovarea unui jurnalism de 

calitate. 

Proiectul ReStart pentru un jurnalism de calitate  a fost lansat  în data 3 mai 

2016 , de către SRJ MediaSind, cu ocazia Zilei Mondiale a Libertăţii Presei, fiind 

inspirat de conceptul The Ethical Journalism Initiative promovat de Federaţia 

Internaţională a Jurnaliştilor. În acest timp, studenţii au fost familiarizaţi de 

către profesioniști ai AGERPRES şi MediaSind cu principiile profesiei de 

jurnalism şi cu normele Codului Deontologic al Jurnalistului. Având un real 

succes, proiectul a fost implementat în mai multe universităţi, precum: 

Universitatea Danubius Galați (unde s-a lansat proiectul pilot),  Universitatea 

"Ovidius" din Constanţa, Universitatea din Craiova, Universitatea "Aurel 

Vlaicu" din Arad, Universitatea Liberă Internaţională din Moldova - ULIM, 

Universitatea de Studii Europene din Moldova.  

ReStart urmăreşte ca studenții să intre în contact nemijlocit cu exigențele meseriei 

de jurnalist, prin participarea efectivă la activități redacționale, prin redactarea de 

ştiri sau realizarea de fotografii ori materiale video, fiind îndrumați de profesioniști 

de la AGERPRES și MediaSind.  

Studenţii care vor fi selectaţi să participe la proiect vor primi legitimaţii de presă, 

vor avea încheiate contracte de voluntariat AGERPRES, iar cele mai bune articole, 

fotografii sau materiale video vor fi postate pe site-urile www.agerpres.ro, 

http://www.agerpres.ro/
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www.mediasind.ro și/sau pe ale partenerilor naţionali/internaţionali și pe site-urile 

universităţilor participante, fiind promovate astfel în presă. 

Universităţile şi instituţiile de presă, care doresc să se alăture proiectului, ne pot 

contacta la adresa de mail: restart@mediasind.ro. 

Primul eveniment al noului parteneriat va fi organizat în data de 10 mai 2021 

împreună cu studenții FJSC și cu profesioniști din domeniu, jurnaliști și 

reprezentanți ai asociațiilor profesionale. Facultatea de Jurnalism și Științele 

Comunicării va găzdui o conferință (online) pe tema libertății presei din România 

după un an de pandemie.  

Despre AGERPRES 

Istoria Agenţiei Naţionale de Presă AGERPRES începe la 27 martie 1889, când P. 

P. Carp, ministru de Externe la acea dată, semnează actul de naştere a Agenţiei 

Telegrafice a României, care difuza în ţară un „serviciu exact şi rapid al tuturor 

ştirilor de interes general sau special”. La mai puţin de o lună, Agenţia 

Telegrafică a României şi-a început efectiv activitatea, odată cu expedierea primei 

„telegrame”, pe 11 aprilie. Din 1921, Agenţia Naţională de Presă a avut o 

transmisie neîntreruptă de ştiri şi informaţii. În cei 132 de ani de activitate, 

AGERPRES şi-a menţinut rolul de a fi principala sursă de informare pentru 

cetăţenii şi instituţiile din ţară, dar şi cea mai importantă sursă de ştiri despre 

România, în exterior. AGERPRES î i indepline te misiunea de a informa prompt, 

corect  i obiectiv  i, totodată, din 1889, Agenția Națională de Presă scrie istorie în 

fiecare zi. 

AGERPRES a primit în luna iunie 2019, în cadrul unei ceremonii desfăşurate la 

Palatul Elisabeta, statutul de Furnizor al Casei Regale a României. 

DESPRE FJSC:  

Facultatea de Jurnalism şi Ştiinţele Comunicării este prima facultate de jurnalism 

înființată după 1989 care oferă programe la nivel licenţă, masterat şi doctorat în 

ştiinţele comunicării, pentru specializările jurnalism, comunicare şi relaţii publice. 

Viziunea FJSC este orientată către profesionalizarea presei, independența 

editorială, responsabilitatea și respectul față de interesul public.  

http://www.mediasind.ro/
mailto:restart@mediasind.ro
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Etica profesională în comunicarea publică, integritatea și onestitatea, educația 

media și combaterea dezinformării reprezintă principiile academice și 

instrumentele formării prin care încurajăm o cultura politică a participării și 

implicării democratice. Ne concentrăm pe promovarea prin educație și cercetare a 

valorilor democrației liberale, a statului de drept și a respectării drepturilor omului 

și ale cetățeanului, prin protejarea drepturilor fundamentale constituționale la 

exprimare liberă și la informare corectă. În contextul amenințărilor la adresa 

democrației liberale, a infodemiei și a dezinformării pe rețele sociale, misiunea 

instituțională a FJSC devine una strategică pentru apărarea interesului public și 

promovarea valorilor democrației contemporane.  

Absolvenții FJSC se integrează profesional în instituțiile mass-media din România 

şi din străinătate, în agenții de publicitate şi de relații publice, în departamente de 

comunicare. Mai multe amănunte găsiți pe site-ul nostru la adresa: 

www.fjsc.unibuc.ro 

DESPRE MEDIASIND: 

Înființat în data de 12.04.2001, Sindicatul Român al MediaSind - SRJ MediaSind 

este organizația națională a jurnaliștilor și a lucrătorilor din mass-media, care 

continuă tradiția federației cu același nume. MediaSind și-a câștigat renumele de 

apărător al oamenilor din presă și tipografii, asumându-și, printre multe altele, 

inițierea și semnarea primului Contract Colectiv de Muncă din Mass-Media, 

precum și alte contracte colective de muncă în instituții de presă. Este membru-

fondator al singurei organizații representative din domeniul Cultură și Mass-

Media, Federația FAIR-MediaSind – afiliată la cele mai mari organizații naționale 

și internaționale: Federația Europeană a Jurnaliștilor, Federația Internațională a 

Jurnaliștilor, UNI GLOBAL și Confederația CNSLR-Frăția. Mai multe amănunte 

găsiți pe site-ul organizației la adresa www.mediasind.ro , sau pe platforma online 

– www.mediasindtv.ro  

 (Sursa: Agenția Națională de Presă AGERPRES, Biroul Comunicare, Branding şi Relații Internaționale)       

 

 

http://www.fjsc.unibuc.ro/
http://www.mediasind.ro/
http://www.mediasindtv.ro/
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 Comunicat de presa "Oferta locurilor de munca vacante la nivelul 

municipiului Bucuresti in perioada 28.04-05.05.2021" 

Potrivit datelor furnizate de cãtre agenții economici, în evidența Agenției 

Municipale pentru Ocuparea Forței de Muncã București (AMOFM), în perioada 

 28.04-05.05.2021,  sunt disponibile 2226 locuri de muncã vacante, din care 

233 sunt destinate persoanelor cu studii superioare, 315 persoanelor cu studii 

medii, 1283 pentru muncitorii calificați  și 395  pentru  muncitorii necalificați.  

Precizãm cã baza de date a locurilor de muncã vacante este dinamicã, astfel în 

vederea unei informari cât mai corecte și actualizate AMOFM București va publica 

zilnic, pe site-ul instituției (www.anofm.ro - agentia AMOFM Bucuresti), locurile 

de muncã vacante declarate de cãtre angajatori.  

Menționãm cã AMOFM București, conform Legii 76/2002 privind sistemul 

asigurãrilor pentru șomaj si stimularea ocupãrii forței de muncã, modificatã și 

completatã ulterior, furnizeazã serviciul de mediere a muncii prin care se realizeazã 

punerea în legaturã a angajatorilor cu persoanele în cãutarea unui loc de muncã, în 

vederea stabilirii de raporturi de muncã sau de serviciu.  

AMOFM București face cunoscute locurile de muncã vacante, comunicate de cãtre 

angajatori, persoanelor în cãutarea unui loc de muncã. Serviciul de mediere a 

muncii se acordã gratuit.        

Informațiile privind locurile de muncã vacante și condițiile de ocupare a acestora 

se pot obține de la Agențiile Locale pentru Ocuparea Forței de Muncã.  

Adresele de e-mail/ numerele de telefon ale Agentiilor Locale de Sector:  

Sector 1 - telefon: 0758.102.141/ 0758.102.151; e-mail: alofm@s1.anofm.ro; 

sector-1@anofm.gov.ro;          

Sector 2 - telefon:0758.102.142/ 0758.102.152 ; e-mail: alofm@s2.anofm.ro; 

sector-2@anofm.gov.ro;  

Sector 3 - telefon: 0758.102.143/0758.102.153; e-mail: alofm@s3.anofm.ro; 

sector-3@anofm.gov.ro;  

Sector 4 - telefon: 0758.102.154/ 0758.102.164; e-mail: alofm@s4.anofm.ro; 

sector-4@anofm.gov.ro;  

http://www.anofm.ro/
mailto:alofm@s1.anofm.ro
mailto:sector-1@anofm.gov.ro
mailto:alofm@s2.anofm.ro
mailto:sector-2@anofm.gov.ro
mailto:alofm@s3.anofm.ro
mailto:sector-3@anofm.gov.ro
mailto:alofm@s4.anofm.ro
mailto:sector-4@anofm.gov.ro
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Sector 5 - telefon: 0758.102.137 /0758.102.376; e-mail: alofm@s5.anofm.ro; 

sector-5@anofm.gov.ro;  

Sector 6 - telefon: 0758.102.146/0758.102.156; e-mail: alofm@s6.anofm.ro; 

sector-6@anofm.gov.ro.  

(Sursa: AMOFM BUCURESTI) 

 

 Stelian Ion face un pas în spate după criticile lui Iohannis și propune ca 

CSM să avizeze o listă de candidați pentru șefia parchetelor, din care să 

aleagă apoi ministrul Justiției și să-i propună șefului statului. Propunerea 

inițială, criticată dur de președinte, era un aviz obligatoriu pe propunerea 

făcută de ministru 

Rolul Consiliului Superior al Magistraturii va trebui să crească în cadrul 

procedurilor de numire a procurorilor-şefi, iar rolul şefului statului „în niciun caz 

nu va fi scăzut”, a declarat joi ministrul Justiţiei, Stelian Ion. 

„Este o chestiune asupra căreia nu s-a decis încă, dar purtăm discuţii, este foarte 

posibil să intervină anumite modificări, dar nu în sensul scăderii sau diminuării 

substanţiale a rolului CSM. În continuare rolul CSM va trebui să crească în cadrul 

acestei proceduri (…). Sunt variante de lucru (…). CSM-ul să-şi dea avizul pe o 

listă de candidaţi care să fie avută în vedere ulterior de către ministrul Justiţiei în 

evaluare, urmând ca apoi să se facă propunerea către preşedinte. În niciun caz nu 

va fi scăzut rolul preşedintelui în această procedură de numire”, a precizat Stelian 

Ion, la Comisia juridică din Senat. 

El a adăugat că sunt discuţii în coaliţie privind soluţia care va fi adoptată în final, 

astfel încât să fie îndeplinite şi criteriile impuse de organismele europene, 

anticipând că proiectul legislativ ar putea fi depus în Parlament în luna iunie a.c. 

„Purtăm discuţii în coaliţie legate de soluţia pe care o vom adopta în final şi se 

prefigurează variante, astfel încât să fie îndeplinite şi criteriile impuse de 

obligaţiile noastre care decurg din Mecanismul de Cooperare şi Verificare, din 

rapoartele MCV, din avizele Comisiei de la Veneţia, rapoartele GRECO, toate 

vorbesc de o creştere a rolului CSM în cadrul acestei proceduri (…)  

mailto:alofm@s5.anofm.ro
mailto:sector-5@anofm.gov.ro
mailto:alofm@s6.anofm.ro
mailto:sector-6@anofm.gov.ro
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În mod realist anticipez să depunem proiectul în Parlament în luna iunie, pentru că 

este necesar un termen pentru a lua toate avizele şi pentru a avea aviz şi din partea 

CSM, care are 30 de zile de la obţinerea tuturor avizelor de la toate celelalte 

ministere. Ideea e să nu forţăm, pentru că până la urmă soluţiile acestea vor fi 

aplicabile ani de-a rândul, dar cu siguranţă trebuie depuse, noi avem toată 

determinarea să facem acest lucru şi suntem pe final cu toate aceste discuţii în 

cadrul alianţei şi aceste ajustări se pot face. Şi în Parlament, de asemenea, pot fi 

făcute anumite îmbunătăţiri, pentru că sunt importante toate dezbaterile”, a explicat 

ministrul. 

În context, preşedintele Comisiei juridice, senatorul Iulia Scântei, a vorbit de 

întărirea rolului CSM în procedura de selecţie a magistraţilor şi de a nu permite 

eventuale „scăpări” legislative care să ducă la blocaje. 

„Punctul nostru de vedere, al PNL, este acela de a identifica şi de a oferi CSM-ului 

un rol mai mare în procedura de selecţie, astfel cum are acest rol detaliat la nivel 

constituţional cu privire la cariera magistraţilor şi de a nu permite eventuale scăpări 

legislative care să ducă la blocaje. Noi trebuie să asigurăm funcţionarea statului, iar 

o procedură începută pe numirea procurorilor şefi, declanşată de ministrul Justiţiei 

cu implicarea CSM-ului în zona de atribuţii constituţionale şi definitivată prin actul 

de numire de către preşedintele României, nu trebuie să aibă în toate aceste etape 

vreun blocaj la nivel legislativ. Este lucrul pe care îl analizăm acum în cadrul 

grupului de lucru”, a susţinut Scântei. 

Precizările au fost făcute în contextul unei întrebări referitoare la criticile formulate 

de preşedintele Klaus Iohannis la adresa Ministerului Justiţiei privind modul în 

care acesta vrea să schimbe procedura de numire a procurorilor-şefi. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 Judecătorii cer Parlamentului un termen mai mare, de până la 5 luni, 

pentru motivarea și pronunțarea hotărârilor judecătorești / Parlamentarii au 

propus un termen de 90 de zile 

Judecătorii consultați de G4media.ro critică propunerea unor parlamentari de a 

impune un termen obligatoriu de cel mult 90 de zile de la finalizarea cercetării 

judecătorești pentru redactarea și pronunțarea unei hotărâri judecătorești în materie 

penală. 

Judecătorii solicită un termen mai mare, de până la 5 luni, pentru redactarea 

motivării și publicării ei odată cu pronunțarea deciziei, mai cu seamă în cazul 

dosarelor penale de la Înalta Curte de Casație și Justiție, ținându-se astfel cont de 

complexitatea cazurilor. 

Magistrații solicită și reglementarea unui nou caz de suspendare a curgerii 

termenului de prescripție a răspunderii penale, între închiderea dezbaterilor și 

pronunțarea/redactarea hotărârii, pentru a se evita situația intervenirii prescripției 

în această perioadă. 

Unii magistrați solicită redactarea motivării și publicării ei odată cu pronunțarea 

deciziei și în cazul justiției civile și a CCR, nu doar în cazul justiției penale. 

Tribunalul de contencios constituțional (CCR) a impus obligativitatea redactării 

motivării și publicării ei odată cu pronunțarea deciziei doar în cazul dosarelor 

penale. 

PNL și USR PLUS au depus o inițiativă legislativă care aduce modificări Codului 

de procedură penală (CPP), printre care obligativitatea pronunțării hotărârii 

judecătorești în maximum 30 de zile de la încheierea dezbaterilor și publicarea 

motivării în aceeași zi cu pronunțarea. 

Inițiativa mai prevede că, în cazuri temeinic justificate, pronunțarea poate fi 

amânată succesiv de trei ori pe o perioadă de câte 30 de zile, dar niciodată aceasta 

nu poate avea loc mai târziu de 90 de zile de la încheierea deliberărilor. 

De precizat că, potrivit surselor G4media.ro, grupul de lucru din cadrul MJ, format 

din judecători, a propus un termen de 180 de zile pentru motivarea și publicarea 

hotărârii judecătorești în materie penală odată cu pronunțarea. 
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În prezent, CPP prevede că decizia se pronunță în maximum 15 zile de la 

încheierea deliberărilor, iar motivarea se publică în 30 de zile de la pronunțare, însă 

termenul nu este obligatoriu, ci o recomandare. 

Prin urmare, au existat cazuri când motivarea unei decizii judecătorești a întârziat 

chiar și mai mult de 2 ani. 

Proiectul de modificare a CPP vine după decizia Curții Constituționale de la 

începutul acestei luni, potrivit căreia este necesar ca hotărârea judecătorească în 

dosarele penale să fie motivată în fapt şi în drept la data pronunţării deciziei. CCR 

a precizat că redactarea motivării ulterior deciziei lipseşte persoana condamnată de 

garanţiile înfăptuirii actului de justiţie, aduce atingere dreptului de acces la instanţă 

şi dreptului la un proces echitabil. 

Semnatarii inițiativei legislative sunt senatoarele Iulia Scântei (PNL), Alina 

Gorghiu (PNL), Anca Dragu (USR PLUS) și deputatul Ioan Cupșa (PNL). 

Senatul este primă cameră sesizată în acest caz, forul decizional fiind Camera 

Deputaților. 

Vezi mai jos ce spun judecătorii consultați de G4media.ro 

Alin Bodnar, judecător, membru Asociația Forumul Judecătorilor din România: 

”În unele dosare nu este suficient un termen de 90 de zile pentru deliberarea, 

redactarea  i pronunțarea hotărârii. 

Ar fi necesară o reglementare care să prevadă un termen de 120 – 150 de zile de 

la închiderea dezbaterilor  i să i se dea judecătorului libertatea să decidă in 

funcție de dificultatea dosarelor care este termenul la care va pronunța hotărârea, 

fără a fi obligat să redacteze succesiv încheieri de amânare a pronunțării. 

Majoritatea dosarelor pot fi pronunțate în termen de maximum 30 de zile, dar sunt 

 i cauze mult mai complexe în care obiectul dosarelor, numărul inculpaților, 

numărul volumelor sau al dosarelor nu îți permit să finalizezi lucrările nici într-un 

termen de 90 sau chiar 120 de zile. 
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Mai mult, trebuie reglementat un nou caz de suspendare a curgerii termenului de 

prescripție a răspunderii penale, între închiderea dezbaterilor  i 

pronunțarea/redactarea hotărârii, pentru a se evita situația intervenirii 

prescripției în această perioadă”, a declarat pentru G4media.ro judecătorul Alin 

Bodnar de la Forumul Judecătorilor din România. 

judecător militar George Matei, Curtea Militară de Apel București: 

”Termenul de 30 de zile majorat în cazuri justificate la 90 de zile pentru redactare 

este în principiu un termen rezonabil. 

Probleme vor apărea inevitabil la ÎCCJ unde cazurile sunt extrem de complexe, iar 

magistrații au nevoie de timp suplimentar pentru studiu  i motivare, deoarece 

poartă o răspundere suplimentară față de instanțele ordinare, în sensul că 

deciziile lor vor deveni precedent judiciar  i vor fi invocate în toate dosarele 

instanțelor inferioare. 

Soluțiile de spetă pronunțate de ÎCCJ în orice dosar sunt un reper, în opinia mea 

demn de urmat, pentru orice magistrat astfel încât, ca urmare a specificului 

acestei instanțe, ar fi trebuit ca pentru ÎCCJ să se prevadă termene derogatorii în 

materia redactării hotărârilor. 

De asemenea, păstrând spiritul deciziei CCR a a cum acesta poate fi decelat din 

comunicatul de presă al instituției (nu avem încă motivarea din care să vedem 

argumentele CCR), ar fi rezonabil să se modifice în mod similar legislația  i în 

ceea ce prive te pronunțarea  i redactarea hotărârilor civile, inclusiv a deciziilor 

CCR. 

A a nu am mai fi nevoiți să speculăm despre cum credem că a apreciat CCR 

despre redactarea motivării la data pronunțării, în condițiile în care chiar această 

instituție motivează la o distanță apreciabilă în timp față de data pronunțării 

deciziilor. 

În cazul în care CCR ar fi prezentat  i motivarea deciziei sale odată cu 

dispozitivul, legiuitorul ar fi  tiut cum să modifice legislația în mod corespunzător. 
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Sigur, ar mai fi  i varianta pronunțării minutei urmate de un comunicat de presă, 

practicată de unele instituții, dar nu cred că ar fi una dezirabilă deoarece 

comunicatele de presă sunt lipsite de forță juridică, reprezentand cel mult opinia 

autorului, purtătorului de cuvânt sau a informaticianului care administreaza site-

ul instituției”, a declarat pentru G4media.ro judecătorul militar George Matei de la 

Curtea Militară de Apel București. 

judecător Alina Mihaela Niță, judecătoria Roman: 

”Termenul de 90 de zile ar putea fi suficient pentru un dosar în care este judecat 

un singur inculpat pentru o singură faptă. Dar dacă sunt 10 inculpați sau 10 fapte, 

fiecare dintre acestea trebuie analizată în fapt  i în drept, pentru fiecare trebuie 

individualizată pedeapsa, ceea ce înseamnă că termenul de deliberare, redactare, 

pronunțare trebuie să fie corelat cu complexitatea dosarului”, a declarat pentru 

G4media.ro și judecătoarea Alina Mihaela Niță de la judecătoria Roman. 

Context. Potrivit proiectului de modifcare a CPP: 

Articolul 391: 

(1) Deliberarea, redactarea și pronunțarea hotărârii se fac într-un termen de 

maximum 30 de zile de la închiderea dezbaterilor. 

(2) La închiderea dezbaterilor, președintele completului informează părțile și 

persoana vatamată prezente asupra datei și modalități de pronunțare a hotărârii. 

(3) În cazuri temeinic justificate, deliberarea, redactarea ți pronunțarea hotărârii nu 

pot avea loc în termenul prevăzut la alin. (1), instanța poate amâna succesiv 

pronunțarea, fiecare amânare neputând depăși 30 de zile. În toate cazurile, 

deliberarea, redactarea și pronunțarea hotărârii nu pot avea loc mai târziu de 90 de 

zile de la închiderea dezbaterilor. 

Articolul 406: 

(1) Hotărârea trebuie să fie redactată la momentul pronunțării în cazurile în care se 

pronunță una dintre soluțiile prevăzute la art. 396 si 397. 
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Ce prevede acum Codul de procedură penală: 

Articolul 391: 

(1) Deliberarea și pronunțarea hotărârii se fac în ziua în care au avut loc dezbaterile 

sau la o dată ulterioară, dar nu mai târziu de 15 zile de la închiderea dezbaterilor 

(2) În situații excepționale, când, raportat la complexitatea cauzei, deliberarea și 

pronunțarea nu pot avea loc în termenul prevăzut la (1), instanța poate amâna 

pronunțarea o singură dată pentru cel mult 15 zile. 

(3) Președintele completului informează părțile prezente asupra datei la care se va 

pronunța hotărârea. 

Articolul 406: 

(1)Hotărârea se redactează în cel mult 30 de zile de la pronunțare. 

Pe 7 aprilie 2021, Curtea Constituţională a României a decis că este necesar ca 

hotărârea judecătorească în dosarele penale să fie motivată la data pronunţării 

deciziei. CCR a subliniat că redactarea motivării ulterior deciziei lipseşte persoana 

condamnată de garanţiile înfăptuirii actului de justiţie, aduce atingere dreptului de 

acces la instanţă şi dreptului la un proces echitabil. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ministerele Educaţiei şi Sănătăţii au emis ordinul privind măsurile de 

organizare a activităţii în şcoli 

Ministerele Educaţiei şi Sănătăţii au emis ordinul care modifică şi completează 

prevederile anterioare privind organizarea activităţii în cadrul unităţilor/instituţiilor 

de învăţământ în condiţii de siguranţă epidemiologică pentru prevenirea 

îmbolnăvirilor cu virusul SARS-CoV-2. 

 

Potrivit noului ordin, este permisă organizarea orelor remediale, cu prezenţa fizică, 

în unităţile de învăţământ, dacă la nivelul localităţii nu este declarată starea de  
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carantină, "sub condiţia asigurării stricte" a normelor de prevenire a îmbolnăvirilor 

cu SARS-CoV-2, respectiv distanţare corectă, aerisirea frecventă a spaţiilor, 

respectarea normelor de igienă şi purtarea obligatorie a măştii de protecţie. 

 

"Este permisă participarea preşcolarilor/elevilor din învăţământul special, cu 

prezenţa fizică, la nivelul tuturor grupelor/claselor, în toate unităţile de învăţământ 

care funcţionează în localităţi în care nu este declarată starea de carantină, sub 

condiţia asigurării stricte a normelor de prevenire a îmbolnăvirilor cu virusul 

SARS-CoV-2, respectiv distanţare adecvată, respectarea normelor de igiena şi 

asigurarea ventilării regulate a spaţiilor", stipulează ordinul semnat de miniştrii 

Sorin Cîmpeanu şi Ioana Mihăilă. 

 

Personalul didactic/nedidactic şi personalul didactic auxiliar implicat în procesul 

de învăţământ are obligaţia să poarte mască în permanenţă în cancelarie, în timpul 

deplasării în incinta unităţii de învăţământ şi în timpul pauzelor atât în interior, cât 

şi în exterior, precum şi în sălile de clasă, cu excepţia situaţiilor în care procesul 

specific de predare/învăţare/recuperare impune un contact vizual complet, caz în 

care vor folosi viziere şi vor evita în permanenţă contactul faţă în faţă cu copiii la o 

distanţă mai mică de 2 m, conform noilor reglementări. 

 

Potrivit ordinului, Consiliul de administraţie al unităţii de învăţământ propune 

ISJ/ISMB aplicarea scenariului de organizare şi desfăşurare a cursurilor în unitatea 

de învăţământ, pe baza criteriului epidemiologic privind rata incidenţei cumulate la 

nivelul localităţii, respectiv numărul total de cazuri noi din ultimele 14 zile raportat 

la 1.000 de locuitori, după cum urmează: 

 

* scenariul 1 - participarea zilnică a tuturor preşcolarilor şi elevilor în unităţile de 

învăţământ, cu respectarea şi aplicarea tuturor normelor de protecţie, dacă 

incidenţa cumulată în ultimele 14 zile a cazurilor din localitate este mai mică sau 

egală cu 1/1.000 de locuitori; 

 

* scenariul 2 - participarea zilnică, cu prezenţă fizică în unităţile de învăţământ a 

tuturor preşcolarilor şi elevilor din învăţământul primar, a elevilor din clasele a  
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VIII-a şi a XII-a, a XIII-a şi a celor din anii terminali din învăţământul profesional 

şi postliceal, precum şi a elevilor din învăţământul special, indiferent de clasă, cu 

respectarea şi aplicarea tuturor normelor de protecţie sanitară şi participarea 

zilnică, în sistem online a elevilor din celelalte clase/ani de studiu, dacă incidenţa 

cumulată în ultimele 14 zile a cazurilor din localitate este mai mare de 1/1.000, 

dacă la nivelul localităţii nu este declarată starea de carantină.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 București. Comitetul Municipal pentru Situații de Urgență a decis că 

activitatea în interior a restaurantelor, barurilor și a sălilor de spectacole se 

va relua, începând de luni, după ce rata de incidență a scăzut la 2,62 la mia de 

locuitori. 

Principalele declarații ale Prefectului Alin Stoica: 

 A fost luată hotărârea de a trece în scenariul galben, cu incidența de sub 3 la 

mie. Azi incidența este 2,62, astfel încât poate fi permisă funcționarea sălilor 

de spectacol, a restaurantelor în interior, la 30% din capacitate, începând de 

mâine. 

 Toți operatorii economici vor avea programul până la orele 21. Se menține 

restricția de circulație după 22. 

 Încă suntem pe o incidență destul de mare, suntem încă în scenariul galben, 

există pericolul ca incidența să crească, ca lucrurile să se întoarcă, trebuie să 

menținem restricțiile. 

 Următorul prag este de 1,5 la mie, atunci restaurantele și sălile de spectacole 

vor funcționa la o capacitate de 50%, iar evenimentele în aer liber de până la 

300 de persoane vor fi permise. 

 Hotărârea de guvern în ceea ce privește starea de alerta o să fie și ea 

revizuită, vom vedea ce se îmtâmplă atunci. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Medicii de familie încep de azi vaccinarea în propriile cabinete. Tot marți 

începe și vaccinarea fără programare în centrele din spitalele militare din 

marile orașe. 

 “Începând de azi vom avea încă 3.035 fluxuri noi de vaccinare! Medicii de familie 

se alătură campaniei anti-covid  i încep imunizarea în propriile cabinete cu 

vaccinul Johnson&Johnson (Janssen)”, a scris Andrei Baciu pe Facebook.  

Totuși, pe data de 22 aprilie, Valeriu Gheorghiță spunea că medicii de familie vor 

folosi pe lângă Johnson&Johnson, și Moderna și, la cerere, AstraZeneca. 

Andrei Baciu a prezentat și o listă cu cei 3.035 de medici înscriși până acum: 

Mun. Bucureşti (225), Alba (46), Arad (96), Argeş (68), Bacău (63), Bihor (66), 

Bistriţa (112), Botoşani (41), Braşov (74), Brăila (30), Buzău (85), Călăraşi (63), 

Caraş Severin (9), Cluj (64), Constanţa (77), Covasna (46), Dâmboviţa (76), Dolj 

(119), Galaţi (36), Giurgiu (25), Gorj (59), Harghita (59), Hunedoara (39), Ialomiţa 

(34), Iaşi (191), Ilfov (53), Maramureş (109), Mehedinţi (55), Mureş (130), Neamţ 

(107), Olt (112), Prahova (70), Satu Mare (58), Sălaj (38), Sibiu (105), Suceava 

(43), Teleorman (57), Timiş (113), Tulcea (35), Vaslui (37), Vâlcea (29), Vrancea 

(81). 

Totodată, populația generală care dorește să se vaccineze se poate prezenta 

la centrele de vaccinare ale spitalelor militare din Brașov, București, Cluj, 

Constanța, Craiova, Iași şi Timișoara, începând de marţi, 4 mai, și până pe 11 

mai, fără o programare prealabilă. “Persoanele vaccinate se înregistrează direct în 

Registrul Electronic  i vor fi planificate pentru efectuarea dozei de 

rapel”, precizează MApN. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 

 

 

https://www.news.ro/social/gheorghita-medicii-familie-vor-incepe-vaccineze-4-trei-optiuni-masa-vaccinul-compania-astrazeneca-johnson-johnson-compania-moderna-insa-vom-demara-foarte-probabil-johnson-johnson-vaccin-moderna-1922405522142021042120133760?source=biziday
https://www.news.ro/social/gheorghita-medicii-familie-vor-incepe-vaccineze-4-trei-optiuni-masa-vaccinul-compania-astrazeneca-johnson-johnson-compania-moderna-insa-vom-demara-foarte-probabil-johnson-johnson-vaccin-moderna-1922405522142021042120133760?source=biziday
https://web.facebook.com/mapn.ro/posts/2014820138657226?_rdc=1&_rdr
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 Economia Zonei Euro a înregistrat o recesiune dublă (în W), după o scădere 

de 0,6% în primul trimestru al anului. Prognozele pentru următoarea 

perioadă sunt optimiste, pe fondul avansului campaniilor de vaccinare și a 

redeschiderii sezonului turistic. 

 

Astfel, economia a trecut succesiv printr-o perioadă de recesiune, apoi a recuperat 

ușor, după care a intrat din nou în recesiune, influențată fiind și de restricțiile 

impuse de unele state, în contextul creșterii cazurilor de coronavirus. 

Cea mai afectată a fost Italia, a cărei economie a pierdut 6,6% față de valoarea 

dinainte de pandemie. Economia franceză, pe de altă parte, a crescut cu 0,4%, 

recuperând scăderea de la finalul anului trecut. În Germania, situația a fost inversă: 

la sfârșitul anului trecut economia s-a ridicat ușor, iar la începutul acestui an a 

înregistrat o scădere de -1,7%. 

În cazul Germaniei, Claus Vistesen de la Pantheon Macroeconomics, consideră că 

PIB-ul a fost influențat de creșterea taxei pe valoare adăugată (TVA) care a 

determinat scăderea consumului și a activităților de construcție. Andrew 

Kenningham, de la Capital Economics, a subliniat că activitatea din industria auto 

a fost afectată puternic de lipsa semiconductorilor, care au determinat constructorii 

să-și suspende de mai multe ori producția. 
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Într-un sondaj publicat în urmă cu trei luni de Financial Times, managerii 

companiilor din Zona Euro anticipau că urmează o recesiune dublă, cauzată și de 

restricțiile impuse de anumite state pe finalul lui 2020, care s-au resimțit și în 

afacerile de la începutul lui 2021. 

Potrivit BBC, perspectivele sunt optimiste pentru trimestrele următoare, deoarece 

programele de vaccinare permit relaxarea în continuare a restricțiilor și susțin 

încrederea consumatorilor. Acest lucru va fi deosebit de important în sudul 

Europei, în care întreprinderile se bazează pe o revenire a turismului. 

(Sursa: biziday.ro) 

Cum arată Parchetul European cu o lună înainte de a deveni operațional: 36 

de procurori delegați deja lucrează pentru EPPO, din cei 75 numiți / Șase 

state membre nu și-au trimis încă propunerile 

Parchetul European, instituție condusă de Laura Codruța Kovesi, va deveni 

operațional de la 1 iunie, pregătirile pentru începerea oficală a activității presupun 

inclusiv instruirea procurorilor delegați, desemnați de statele membre care au 

aderat la EPPO și avizați de conducerea instituției. 

Șase din cele 22 state membre care participă la proiectul Parchetul European nu au 

trimis încă procurori, în timp ce altele se află în proces de avizare a acestora, 

potrivit informațiilor publicate de EPPO. 

Italia a transmis pe 30 aprilie candidaturile a 15 procurori europeni delegați, toți 

fiind avizați de conducerea EPPO, astăzi, 3 mai, fiind cele mai noi propuneri 

transmise de un stat membru instituției. 

Colegiul EPPO a acceptat tot luni și 15 candidați din Portugalia, în echipa fiind, în 

prezent, 75 de procurori europeni delegați din 16 țări, informează instituția. 

Nu toate numele transmise de statele participante sunt acceptate. 

De exemplu, Colegiul EPPO a respins un procuror din Lituania și patru candidați 

din Bulgaria, din cei 10 propuși, deoarece nu îndeplineau toate criteriile de 

eligibilitate 

 

https://www.biziday.ro/170450-2/?source=biziday
https://www.g4media.ro/kovesi-a-respins-definitiv-patru-propuneri-de-procurori-din-bulgaria-din-cele-zece-propuneri.html
https://www.g4media.ro/kovesi-a-respins-definitiv-patru-propuneri-de-procurori-din-bulgaria-din-cele-zece-propuneri.html
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Cel mai bine stă Germania: 11 candidați trimiși, toți acceptați și toți lucrează deja. 

România a trimis, pe 1 februarie, cele șase candidaturi de procurori europeni 

delegați, toate fiind ulterior acceptate. 

„Așteptăm cu nerăbdare rezultatele unei noi proceduri de selecție”, preciza un 

comuncat de presă al EPPO, emis cu această ocazie. 

Candidații români admiși sunt: 

1. Dana Dana-Manuela ANA (Direcția Națională Anticorupție) 

2. Dana-Cristina BUNEA (Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție) 

3. Camelia-Elena GRECU (Direcția Națională Anticorupție) 

4. Constantin IRINA (Direcția Națională Anticorupție) 

5. Florin Bogdan MUNTEANU (Parchetul de pe lângă Judecătoria Iași) 

6. Jean-Nicolae UNCHEȘELU (Direcția Națională Anticorupție) 

România are alocate 15 posturi de procurori europeni delegați, precum și 5 

propuneri de rezervă. 

Cele șase state care nu au transmis încă nicio candidatură sunt Austria, Cipru, 

Finlanda, Luxemburg, Grecia și Slovenia. 

Pe 26 aprilie, procurorul șef european, Laura Kovesi, i-a transmis o scrisoare 

ministrului sloven al justiției, Lilijana Kozlovič, amintind că procedura de selecție 

a doi procurori europeni delegați pentru Slovenia a fost finalizată la începutul lunii 

decembrie 2020, dar, aproape cinci luni mai târziu, EPPO nu a primit încă o 

nominalizare . 

Procurorul-șef european, Laura Codruța Kovesi, a trimis, pe 7 aprilie, o scrisoare 

comisarilor europeni pentru justiție, Didier Reynders, și pentru buget și 

administrație, Johannes Hahn, în care propune ca Parchetul European (EPPO) să 

devină operațional de la 1 iunie 2021 și să înceapă activitatea de investigație și de 

urmărire penală, potrivit unui anunț al instituției. 

 

 

https://www.g4media.ro/doar-6-procurori-selectati-pentru-cele-15-posturi-de-procuror-european-delegat-printre-ei-se-numara-ana-dan-si-jean-uncheselu.html
https://www.g4media.ro/doar-6-procurori-selectati-pentru-cele-15-posturi-de-procuror-european-delegat-printre-ei-se-numara-ana-dan-si-jean-uncheselu.html
https://www.g4media.ro/parchetul-european-ar-putea-incepe-activitatea-de-urmarire-penala-de-la-1-iunie-ce-le-a-scris-laura-codruta-kovesi-comisarilor-europeni-pentru-justitie-si-pentru-buget.html
https://www.g4media.ro/parchetul-european-ar-putea-incepe-activitatea-de-urmarire-penala-de-la-1-iunie-ce-le-a-scris-laura-codruta-kovesi-comisarilor-europeni-pentru-justitie-si-pentru-buget.html
https://www.g4media.ro/parchetul-european-ar-putea-incepe-activitatea-de-urmarire-penala-de-la-1-iunie-ce-le-a-scris-laura-codruta-kovesi-comisarilor-europeni-pentru-justitie-si-pentru-buget.html
https://www.g4media.ro/parchetul-european-ar-putea-incepe-activitatea-de-urmarire-penala-de-la-1-iunie-ce-le-a-scris-laura-codruta-kovesi-comisarilor-europeni-pentru-justitie-si-pentru-buget.html
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Argumentele sunt că, de la numirea Colegiului EPPO, au fost adoptate „decizii-

cheie” pentru înființarea EPPO, cum ar fi recrutarea personalului pentru biroul 

central din Luxemburg și punerea la punct a unui sistem de gestionare a cazurilor, 

care este „complet operațional”, ”gata de utilizare”, 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 G7: Miniştrii de externe discută măsuri de contracarare a ameninţărilor din 

partea Chinei şi a Rusiei 

Marea Britanie va încerca marţi să îşi convingă partenerii din G7 să convină 

acţiuni decisive, menite să protejeze democraţiile împotriva ameninţărilor globale, 

cum ar fi cele reprezentate de China şi Rusia, transmite Reuters. 

 

Gazda celei de-a doua zi a reuniunii miniştrilor de externe din G7 de la Londra, 

care pregăteşte summitul liderilor din iunie, ministrul britanic de externe Dominic 

Raab va conduce discuţii pe tema ameninţărilor la adresa democraţiei, libertăţilor 

şi a drepturilor omului. 

 

"Preşedinţia britanică a G7 este o oportunitate de a reuni societăţi deschise şi 

democratice şi de a demonstra unitate într-un moment în care aceasta este foarte 

necesară pentru a aborda provocările comune şi ameninţările în creştere", a spus 

Raab într-un comunicat. 

 

Pe lângă membrii G7 (Canada, Franţa, Germania, Italia, Japonia şi SUA), Marea 

Britanie a invitat în această săptămână la Londra şi miniştri din Australia, India, 

Africa de Sud şi Coreea de Sud. 

 

Această primă întâlnire cu prezenţă fizică după doi ani este privită de Marea 

Britanie ca o şansă de a consolida sprijinul pentru sistemul internaţional bazat pe 

reguli într-un moment în care consideră că influenţa economică a Chinei şi 

activitatea periculoasă a Rusiei ameninţă să o submineze. 
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Luni, după o discuţie cu Dominic Raab, secretarul de stat american Antony 

Blinken a declarat că este nevoie să se încerce stabilirea unei alianţe globale 

între ţările iubitoare de libertate, subliniind, pe de altă parte, că nu doreşte să 

ţină China sub control, ci să se asigure că aceasta respectă regulile. 

 

Pe agenda discuţiilor de marţi se va mai afla lovitura de stat din Myanmar ce 

necesită acţiuni mai puternice împotriva juntei militare sub formă de sancţiuni 

extinse, sprijin pentru embargourile asupra armelor şi mai multă asistenţa 

umanitară. 

 

În cursul după-amiezii, discuţiile se vor concentra asupra Rusiei, inclusiv din 

perspectiva unui răspuns la manevrele trupelor ruse de la graniţa cu Ucraina şi la 

situaţia liderului opoziţiei Aleksei Navalnîi, aflat în închisoare. 

 

Ministrul britanic de externe a declarat duminică că doreşte ca G7 să ia în 

considerare o unitate comună care să abordeze şi să contracareze dezinformarea şi 

propaganda promovate de Rusia.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Comisia Europeană propune eliminarea restricțiilor de călătorie pentru 

persoanele vaccinate complet împotriva coronavirusului, precum și pentru 

cele care provin din țări care au o situație epidemiologică bună. 

Propunerile trebuie analizate de Consiliu. O primă discuție este programată la nivel 

tehnic pe 4 mai, urmată de o discuție la reuniunea ambasadorilor UE din 5 mai. 

Propunerile Comisiei Europene: 

 Relaxarea restricțiilor actuale privind călătoriile neesențiale în UE, pentru a 

ține seama de progresele campaniilor de vaccinare și de evoluția situației 

epidemiologice la nivel mondial, pe baza datelor științifice care arată că 

vaccinarea ajută considerabil la ruperea lanțului de transmisie. 

 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/05/03/washingtonul-spera-ca-phenianul-se-va-angaja-pe-calea-diplomatica-blinken--706878
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/05/03/washingtonul-spera-ca-phenianul-se-va-angaja-pe-calea-diplomatica-blinken--706878
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/05/03/washingtonul-spera-ca-phenianul-se-va-angaja-pe-calea-diplomatica-blinken--706878
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/05/03/washingtonul-spera-ca-phenianul-se-va-angaja-pe-calea-diplomatica-blinken--706878
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 Astfel, până când certificatului verde devine operațional, Comisia Europeană 

propune ca intrarea în UE din motive neesențiale să fie permisă nu numai 

pentru persoanele care provin din țări cu o situație epidemiologică bună, ci și 

pentru toate persoanele care au primit schema completă de inoculare cu 

vaccinurile autorizate în Blocul Comunitar, cu cel puțin 14 zile înainte de 

sosire. În plus, dacă statele membre decid să renunțe la cererea de prezentare 

a unui test PCR negativ și la măsura carantinării pentru cetățenii UE 

vaccinați, Comisia propune renunțarea la asemenea cerințe și pentru călătorii 

vaccinați, proveniți din afara blocului. 

 Până la introducerea certificatului verde digital, statele membre ar trebui să 

poată accepta certificate din țări terțe pe baza legislației naționale, ținând 

seama de capacitatea de a verifica autenticitatea, validitatea și integritatea 

certificatului și dacă acesta conține toate datele relevante. 

 Celor care călătoresc din motive esențiale (lucrătorii din domeniul sanitar, 

lucrătorii transfrontalieri, lucrătorii agricoli sezonieri, personalul de transport 

și navigatorii, pasagerii în tranzit, cei care călătoresc din motive familiale 

sau cei care vin la studii) ar trebui să li se permită să intre în UE, indiferent 

dacă sunt vaccinați și indiferent de țara de proveniență. 

 Copiii care nu sunt cuprinși în schema de vaccinare ar trebui să poată 

călători cu părinții lor vaccinați, dacă prezintă un test PCR COVID-19 

negativ, efectuat cu 72 de ore înainte de sosire. În aceste cazuri, statele 

membre ar putea necesita teste suplimentare după sosire. 

 Extinderea listei statelor din care sunt permise intrările în UE, pe baza 

evoluției situației epidemiologice. În același timp, pentru a limita riscul 

răspândirii noilor variante ale coronavirusului, Comisia propune un nou 

mecanism numit “frână de urgență”, care să permită statelor membre să 

acționeze rapid și temporar în limitarea călătoriilor din țările afectate. Atunci 

când situația epidemiologică a unei țări din afara UE se înrăutățește rapid 

sau dacă apare o variantă îngrijorătoarea a coronavirusului, un stat membru 

poate suspenda de urgență și temporar toate călătoriile de intrare ale 

cetățenilor din afara UE. 
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Potrivit comunicatului Comisiei Europene, statele membre ar putea lua în 

considerare înființarea unui portal care să permită călătorilor să solicite 

recunoașterea unui certificat de vaccinare emis de o țară din afara UE, ca dovadă a 

vaccinării și/sau pentru eliberarea unui certificat verde digital. Călătorii ar trebui să 

poată dovedi statutul lor de vaccinare cu un certificat verde digital emis de 

autoritățile statelor membre în mod individual, sau cu un alt certificat recunoscut 

ca echivalent în virtutea unei decizii a Comisiei. 

Călătoriile neesențiale, indiferent de statutul individual de vaccinare, sunt permise 

în prezent din 7 țări cu o situație epidemiologică bună. Această listă este decisă de 

Consiliu, pe baza criteriilor epidemiologice cuprinse în recomandarea actuală. 

Comisia propune modificarea criteriilor pentru a lua în considerare impactul 

pozitiv al campaniilor de vaccinare și creșterea pragului de cazuri cumulate de la 

14 zile la 25-100 de zile, cu revizuirea listei cel puțin o dată la două săptămâni. 

(Sursa: biziday.ro) 

 


